
Prononciation
Jak vyslovujeme „G“ ve francouzštině?

Písmeno G se vyslovuje třemi způsoby a záleží na tom, jaké písmeno následuje. Podívej:

1. G před samohláskami A, O, U, souhláskami a na konci slov

• Vyslovujeme jako : [g]

Příklady:

• Un garçon (chlapec), un légume (zelenina), une glace (zmrzlina), augmenter (zvýšit), 

un tigre (tigr), égal (stejný, rovný), gros (tlustý), une virgule (čárka), un grog (grog)

2. G přes samohláskami E, I, Y

• Vyslovujeme jako : [ʒ]

Příklady:

• Un genou (koleno), une girafe, un gymnaste (gymnastka), un orange (pomeranč), 

rougir (červenat se), manger (jíst)

3. G ve spojení UE, UI, UY

• Vyslovujeme jako : [g]

Příklady:

• Une figue (fík), une guitare (kytara), une guerre (válka), une vague (vlna), une guêpe 

(vosa), une langue (jazyk), guider (provádět, vést)

4. G před souhláskami GEA, GEO, GEU

• Vyslovujeme jako : [ʒ]

Příklady:

• Un pigeon (holub), un bougeoir (svícen), une rougeur (rudá barva), en mangeant 

(přechodík od slovesa jíst)

5. G před N

• Vyslovujeme jako : [ɲ]

Příklady:

• Une montagne (hora), magnifique (krásný), gagner (vydělávat, vyhrávat)
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